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AJUNTAMENT 

DE 

BONREPÒS I MIRAMBELL 

 

Ajuntament en Ple 

Sessió ordinària  

Data: 29/09/14 

 

             Al Saló de Sessions de la Casa Consistorial de Bonrepòs i Mirambell, sent 

les vint hores trenta minuts del dia vint-i-nou de setembre de 2014 es van reunir 

els/les senyors/res que després es relacionen, els/les quals representen més d'un terç 

del nombre legal de membres de la Corporació, sota la presidència del Sr. Alcalde, 

Fernando Traver Sanchis, assistit pel secretari-interventor Carlos Hinarejos Pereira, 

que dóna fe de l'acte, sent l'objecte la celebració de la sessió ordinària de 

l'Ajuntament ple convocada per al dia de hui. 

 

Assistents: 

Alcalde: 

Fernando Traver Sanchis 

 

Tts. d'alcalde: 

Amparo Sancho Vicente 

José Laguna Rodrigo (s’incorpora durant la deliberació del primer punt) 

Trinidad Trives Noguera 

 

Regidors/es: 

Raquel Pérez Crespo 

Ana Mª Godino Gutiérrez 

Jesús Raga Ros  

Ángel Ramón Carretero 

Marcos Nuñez Clemente 

María Inmaculada Soriano López (s’incorpora durant la deliberació del tercer punt) 

M. José Amigó Laguarda 

 

Pel Sr. Alcalde es va declarar obert l'acte, passant a tractar els diferents punts de 

l'ordre del dia. 

 

1. ACTA ANTERIOR 
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Vist l'esborrany de l'acta anterior, corresponent a la sessió del 30 de juliol de 2014, 

queda aprovat amb la següent modificació a proposta de la Sra. Amigó, en 

representació del Grup Compromís: 

 

En el punt 5. ADJUDICACIÓ RÈNTING FANALS D'INDUCCIÓ, en el paràgraf 

corresponent a la seua intervenció s'afig: “que li pareix estrany que només haja 

presentat plica un banc.” 

 

2. APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS PROPOSATS 

PER LA MANCOMUNITAT DEL CARRAIXET 

 

Es dóna compte de la proposta d'acord. 

 

Oberta deliberació respecte d'això, pren la paraula en primer lloc el Sr. Raga, en 

representació del Grup Socialista, i diu que igual que ja va exposar quan es va 

debatre la modificació dels estatuts del Consorci Pactem Nord, aquesta llei és 

perjudicial per als ajuntaments i mancomunitats de municipis, però que no hi ha més 

remei que adaptar els estatuts a la llei i, per tant, votaran a favor. 

 

La Sra. Amigó abunda en el mateix sentit. 

 

Passat l'assumpte a votació, per unanimitat dels/les assistents, aquest Ajuntament Ple 

adopta l'acord següent: 

 

«Vist l'escrit remés per la Mancomunitat del Carraixet, pel que es remet certificat de 

l'acord adoptat per la seua Assemblea General relativa a la modificació dels seus 

Estatuts, així com, còpia de la referida modificació, instant la seua exposició pública 

durant el termini d'un mes i la seua posterior aprovació pel Ple de cada un dels 

ajuntaments que integren la Mancomunitat mitjançant majoria absoluta de les 

respectives Corporacions Locals. 

 

 Vist el certificat de secretaria que acredita que durant el temps d'exposició 

pública no s'han presentat, al·legacions, suggeriments o cap reclamació. 

 

 Considerant necessària la modificació realitzada en els estatuts, per a la seua 

adequació a la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de Racionalització i Sostenibilitat de 

l'Administració Local. 

 

 Vist el contingut de l'article 95 de la Llei 8/2010 de 23 de juny de Règim Local 

de la Comunitat Valenciana, en relació amb l'article 93 del mateix cos legal. 
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 Considerant que el seu contingut s'adequa a la legalitat vigent i als interessos 

d'aquest Ajuntament, aquest Ajuntament Ple adopta l'acord següent: 

 

 Primer.- Aprovar amb caràcter definitiu la modificació dels Estatuts proposats 

per la Mancomunitat del Carraixet. 

  

 Segon.- Traslladar aquest acord a la Mancomunitat del Carraixet, als efectes 

oportuns.» 

 

3. INICI DEL PROCEDIMENT DE L'AVALUACIÓ AMBIENTAL I 

TERRITORIAL ESTRATÈGICA PER A REVISIÓ DEL PLA GENERAL 

D'ORDENACIÓ URBANA DE BONREPÒS I MIRAMBELL 

 

El Sr. alcalde explica la proposta d'acord i el procediment que s'ha de seguir. 

 

En aquest moment es dissenyen les línies d'actuació que se seguiran en la revisió, tot 

i que encara no està detallada. Explica que s'han mantingut reunions amb els 

portaveus dels grups municipals. 

 

A continuació pren la paraula el Sr. Raga i diu que aquest punt és el més important 

d'aquesta legislatura i que es congratula que s'haja tingut en compte a l'oposició. 

 

Afig que el seu grup considera tan important que es realitze aquesta revisió que han 

d'estar d'acord amb la proposta. Que durant la legislatura no sempre s'ha actuat de la 

mateixa manera i s'ha fet un ús excessiu de la majoria absoluta, trencant el consens 

aconseguit durant molts anys. Els satisfà que en aquesta ocasió hagen pogut 

participar tots i aportar idees. Que aquest procés pot ser molt llarg i pot durar 6 o 7 

anys i que al llarg del mateix plantejaran algunes qüestions que els han sorgit. També 

que en un altre moment es plantejaran altres qüestions ja que aquest no era el 

moment processal.  

 

Que dominar l'urbanisme és complicat, porta molts anys formant part de la 

corporació de l'ajuntament, i que és una matèria que encara li resulta complicada. 

Afig que la Sra. Guillem, la redactora del projecte, els ha explicat tots els passos que 

s'ha de seguir. 

 

Per tot això, anuncia la intenció del seu grup de votar la proposta favorablement i de 

continuar aportant les seues idees al llarg del procediment.  

 

A continuació, pren la paraula la Sra. Amigó i diu que per a ella és una satisfacció 

que l'Ajuntament haja arribat a aquesta revisió, encara que en aquests moments s'està 
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en una fase inicial i que el 30 de juliol es va modificar la llei i serà necessari adaptar 

el procés. 

 

Aclareix que no comparteix allò que s'ha exposat pel Sr. Raga en el sentit que han 

pogut participar en el procés des del principi, encara que agraeix a la Sra. Guillem el 

treball realitzat i les explicacions que els ha oferit.  

 

Ara es tracta que es presenten tres alternatives perquè l'ajuntament trie una i es passe 

a aprovació per part de la Conselleria. 

 

En aquest moment s'incorpora la Sra. Soriano. 

 

Continua dient que la llei contempla la participació veïnal en aquests processos, però 

que igualment es podria haver demanat opinió anteriorment als veïns. Considera que 

hi ha unitats d'execució que no haurien d'estar catalogades com urbanitzables, però 

que ja estaven així contemplades i la seua modificació haguera sigut molt costosa; a 

més, opinen que hi ha zones del municipi que podrien mantindre's com d'horta. 

També desitja agrair diferents propostes que han realitzat i que s'han arreplegat, com 

la realització d'un carril-bici o com incloure en el sector del parc militar l'augment de 

l'edificabilitat d'ús terciari amb un parc. 

 

Afig que els haguera agradat que algunes unitats d'execució s'hagueren mantingut 

com a rústiques, així és que en el procés d'informació pública presentaran 

al·legacions, per la qual cosa no votaran a favor per estimar que no cal urbanitzar 

més en aquesta zona, ja que L'Horta Nord és una de les millors hortes d'Europa i 

creuen que s’ha de defendre. 

 

Intervé a continuació el Sr. alcalde i diu que per unitat de vora no s’ha pogut eliminar 

la unitat d'execució, i es contempla com a urbanitzable, i que no s'augmenta el total 

de terreny urbanitzable, que queda igual que estava al PGOU de l'any 1999. Que la 

prioritat és anar de la carretera de Barcelona cap a dins. Li respon la Sra. Amigó que 

el tema del límit urbà pot tindre una altra solució. 

 

Passat l'assumpte a votació, per deu vots favorables dels/les regidors/es dels Grups 

Popular i Socialista i un vot en contra de la regidora del Grup Compromís, aquest 

Ajuntament Ple adopta l'acord següent: 

 

“INICI DEL PROCEDIMENT DE L'AVALUACIÓ AMBIENTAL I 

TERRITORIAL ESTRATÈGICA PER A REVISIÓ DEL PLA GENERAL 

D'ORDENACIÓ URBANA DE BONREPÒS I MIRAMBELL 
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Vist l'informe emés pel Secretari-Interventor de la Corporació, que diu: 

"Donat compte del Document Inicial Estratègic del Pla General de Bonrepòs i 

Mirambell i de la documentació que s'acompanya, consistent en un Document resum 

de la proposta de Pla General i de la Versió Preliminar de l'Estudi de Paisatge del Pla 

General que inclou un avanç del Pla de Participació Pública, redactats per l'arquitecte 

Sra. Paula Guillem Carrau en assistència tècnica de l’Excma. Diputació de València, 

s'informa: 

 

Que el municipi de Bonrepòs i Mirambell compta amb un Pla General Municipal 

d'Ordenació, amb data aprovació definitiva l'11 de març de 1999, i publicat en el 

DOGV en data 5 d'abril de 2000. 

 

Que és intenció de la Corporació la revisió del Pla General Vigent i que per això, es 

pretén iniciar el procediment d'Avaluació Ambiental Estratègica del Pla General 

d'acord amb la Llei 21/2013, de 9 de desembre, d'avaluació ambiental (LEA, d'ara en 

avant), la qual estableix en el seu art.6, que els plans i programes que establisquen el 

marc per a la futura autorització de projectes legalment sotmesos a avaluació 

d'impacte ambiental i es referisquen, entre altres, a ordenació del territori urbà i rural 

o de l'ús del sòl, seran objecte d'avaluació ambiental estratègica ordinària. 

 

Que de la mateixa manera, la recent Llei 5/2014, de 25 de juliol, de la Generalitat, 

d'Ordenació del Territori, Urbanisme i Paisatge, de la Comunitat Valenciana, 

(LOTUP d'ara en avant) en el seu art. 46 c) ordena que, seran objecte d'avaluació 

ambiental i estratègica “ c) L'Estratègia Territorial de la Comunitat Valenciana, els 

plans d'acció territorial, els plans generals estructurals, les actuacions territorials 

estratègiques  o qualssevol altres plans o programes i aquelles modificacions dels 

abans enunciats que establisquen o modifiquen l'ordenació estructural, i així ho 

establisca l'òrgan ambiental i territorial.” 

 

Que, la LOTUP proposa en el capítol II del títol III, article 47 i ss, una tramitació 

ambiental i urbanística unificada i regula el procediment d'aprovació de tots els plans 

que requerisquen d'una avaluació ambiental i territorial estratègica, establint un 

procés que integra els procediments administratius referents al planejament i a 

l'avaluació ambiental i territorial estratègica, que, fins a aqueix moment, no tenien 

una regulació coordinada. 

 

Que la nova LOTUP estableix una diferenciació entre l'ordenació estructural i 

l'ordenació detallada mitjançant la regulació de dos instruments que són el pla 

general estructural i el pla d'ordenació detallada. No obstant això, el municipi 

considera realitzar la revisió del Pla General d'ordenació estructural i del pla 
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d'ordenació detallada de forma conjunta que també es contempla, seguint el que 

disposa l'art. 58 de la LOTUP i en conseqüència, es redacta el present document 

inicial estratègic que acompanyarà a la sol·licitud d'inici de l'avaluació ambiental 

estratègica, donant així començament al tràmit d'Avaluació Ambiental Estratègica 

que es proposa. 

 

Que l'article 50 de la LOTUP estableix l'inici del procediment en la remissió a l'òrgan 

substantiu de la Conselleria d'Infraestructures, Territori i Medi Ambient del 

Document Inicial Estratègic acompanyat d'un esborrany del Pla o Programa amb la 

finalitat d'obtindre el document d'abast que determine l'abast, nivell de detall i grau 

d'especificació de l'informe d'Avaluació Ambiental a realitzar amb posterioritat. 

 

Que l'article 22.2 de la Llei 7/85, Reguladora de les Bases del Règim Local, 

determina que correspon al Ple l'aprovació inicial del planejament general i 

l'aprovació que pose fi a la tramitació municipal dels plans i la resta d'instruments 

d'ordenació previstos en la legislació urbanística. 

 

Per tot allò que s'ha exposat, la proposta a aprovar pel Ple de la Corporació, seria la 

següent: 

PRIMER.- Iniciar el procediment de l'Avaluació Ambiental i Territorial Estratègica 

del Pla General d'Ordenació Urbana del municipi, d'acord amb l’establit en l'art. 50 

de la LOTUP, aprovant la remissió a l'òrgan substantiu de la Conselleria 

d'Infraestructures, Territori i Medi Ambient la sol·licitud d'inici del procediment 

acompanyada pel Document Inicial Estratègic, el Document resum de la proposta de 

Pla General redactats per l'arquitecte Sra. Paula Guillem Carrau. 

SEGON: Aprovar la remissió a Conselleria la versió preliminar de l'Estudi de 

Paisatge del Pla General acompanyada de l'Avanç del Pla de Participació Pública, 

redactats per l'arquitecte Sra. Paula Guillem Carrau, junt amb el Document Inicial 

Estratègic per tal de realitzar conjuntament el pla de participació pública una vegada 

la Conselleria haja emés el Document d'Abast. 

 

No obstant això, la Corporació, amb el seu superior criteri, adoptarà l'acord que 

estime més oportú." 

 

Per tot allò que s'ha exposat, aquest Ajuntament Ple per deu vots favorables dels/les 

regidors/es dels Grups Popular i Socialista i un vot en contra de la regidora del Grup 

Compromís, adopta l'acord següent: 

 

PRIMER.- Iniciar el procediment de l'Avaluació Ambiental i Territorial Estratègica 

del Pla General d'Ordenació Urbana del municipi, d'acord amb l’establit en l'art. 50 

de la LOTUP, aprovant la remissió a l'òrgan substantiu de la Conselleria 



7 

 

d'Infraestructures, Territori i Medi Ambient la sol·licitud d'inici del procediment 

acompanyada pel Document Inicial Estratègic, el Document resum de la proposta de 

Pla General redactats per l'arquitecte Sra. Paula Guillem Carrau. 

 

SEGON: Aprovar la remissió a Conselleria de la versió preliminar de l'Estudi de 

Paisatge del Pla General acompanyada de l'Avanç del Pla de Participació Pública, 

redactats per l'arquitecte Sra. Paula Guillem Carrau, junt amb el Document Inicial 

Estratègic per tal de realitzar conjuntament el pla de participació pública una vegada 

la Conselleria haja emés el Document d'Abast.” 

 

4. MOCIÓ COMPROMÍS CONTRA EL VETO DE RÚSSIA ALS 

PRODUCTES AGRÍCOLES VALENCIANS 

 

Llig la moció la Sra. Amigó. 

 

Oberta deliberació respecte d'això, pren la paraula el Sr. Ramón, en nom del Grup 

Socialista, i diu que estan d'acord amb la proposta i que és trist que la Unió Europea 

haja seguit a EUA en aquest veto, encara que no ha sigut el cas del gas, que no ha 

existit veto perquè Alemanya el necessita i no l’interessa.  

 

El Sr. alcalde abunda en el mateix sentit. 

 

Passat l'assumpte a votació, per unanimitat dels/les assistents, aquest Ajuntament Ple 

adopta l'acord següent: 

 

«El veto de Rússia a la importació de productes agrícoles procedents de la Unió 

Europea, entre ells les fruites i hortalisses, que ja ha entrat en vigor, representa una 

problemàtica afegida a la mala situació del camp valencià. El mercat rus ha estat un 

mercat emergent en els últims anys per als productors agrícoles valencians, 

augmentant el valor de les exportacions agroalimentàries a Rússia fins a una 

quantitat propera als 138 milions d'euros, dels quals 99 corresponen a fruites; 29 a 

llegums i hortalisses i 10 a conserves vegetals i sucs. El camp valencià va exportar a 

Rússia en 2012 unes 141.000 tones de fruites i hortalisses.  

 

El cultiu més afectat per aquest veto seria el dels cítrics ja que, segons dades de 2012 

, el valor de les exportacions cap a Rússia va suposar una facturació de 47 milions 

d'euros, amb un augment del 32% respecte a l'any anterior. La propera campanya, en 

cas de mantenir-se el veto, podria complicar-se si no es pot exportar a Rússia. 

 

Les mesures anunciades per la Comissió Europea i el Ministeri d'Agricultura per 

pal·liar el veto de Rússia als productes agraris europeus són totalment insuficients i 
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amb prou feines beneficiaran als agricultors i ramaders valencians. Per posar un 

exemple podem afirmar que les ajudes que podran percebre els productors valencians 

de préssecs i nectarines van a ser totalment irrisòries. La UE ha acordat concedir 29,7 

milions d'euros a tots els productors europeus per a la retirada d'ambdues fruites i 3 

milions més per a promoció. Per tot això la Unió de Llauradors, conjuntament amb la 

seva organització estatal Unió d'Unions, celebra el dia 26 d'agost un acte de protesta 

per reclamar solucions efectives davant el bloqueig de Rússia a les importacions de 

productes agraris procedents de la Unió Europea al temps que denuncien 

l'ajornament de presa de decisions per part de la Comissió Europea davant aquest 

assumpte en cultius com els cítrics, el caqui o la magrana. 

 

Compromís denuncia també l’erràtica política internacional europea que pren 

decisions sense tenir en compte les conseqüències que poden tenir per al membres de 

la Unió, més enllà d’Alemanya, França o el Regne Unit i que habitualment tenen 

resultats molt negatius per a l’agricultura mediterrània i en particular per a la 

valenciana. Tampoc podem mantenir-nos en silenci mentre Rússia està gestionant 

noves condicions de compra amb països que tenen acord preferencials amb la Unió 

Europea. 

 

És per tot allò exposat que aquest Ajuntament Ple adopta els següents  

ACORDS 
 

PRIMER.- l’Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell  insta el Consell a posar-se en 

contacte amb la Presidència del Govern de l’Estat per tal de que realitze les accions 

oportunes davant la Unió Europea per tal de millorar les ajudes econòmiques 

destinades a pal·liar els efectes del veto rus a les importacions europees en relació al 

productes agraris valencians i en especial per a que els cultius com els cítrics, el 

caqui o la magrana es contemplen dins d’aquestes mesures. 

 

SEGON.- l’Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell insta el Consell per a que duga a 

terme les accions oportunes per tal de que el Govern de l’Estat procedisca a exigir a 

la Unió Europea la revisió del compliment de les clàusules de respecte dels drets 

humans que consten en els tractats de tercers països, deixant sense efecte aquests 

tractats en el cas de certificar-se el seu incompliment. 

 

TERCER.- L’Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell insta el Consell per tal de que 

sol·licite del Govern de l’Estat establir la preferència europea en l’adquisició dels 
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productes agraris davant l’actitud de països tercers, que tenen acord preferencial amb 

la Unió Europea, i que col·laboraran amb Rússia. 

 

QUART:- L’Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell insta el Consell  a que demane al 

Govern de l’Estat que presente les propostes oportunes davant la Unió Europea per 

intensificar i reordenar les polítiques destinades a la busca i apertura de nous mercats 

així com a la conservació dels mercats actuals. 

 

CINQUÉ.- L’Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell insta el Consell a crear una mesa 

de seguiment del conflicte derivat del veto rus a les importacions de productes de la 

Unió Europea en la que estiga representat el Consell, les organitzacions professionals 

agràries i els grups polítics de Les Corts. 

SISÉ.- El Consell donarà compte de les gestions realitzades a Les Corts Valencianes 

en compliment d’aquests acords en el termini màxim de trenta dies a partir de la seua 

aprovació.» 

 

5. MOCIÓ COMPROMÍS SOBRE MODIFICACIÓ DE LA LLEI 

ELECTORAL 

 

Llig la moció la Sra. Amigó, que copiada diu: 
 

“El govern de Mariano Rajoy ve anunciant des de fa unes setmanes una modificació 

de l’actual Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del Règim Electoral General pel que 

fa a les eleccions municipals. Tot i que no hi ha encara cap proposta concreta, les 

diverses informacions apunten a, d’una banda, l’elecció directa dels alcaldes (de 

manera automàtica o amb una segona volta) i, d’una altra, i més punyent, 

l’assignació de la majoria absoluta dels regidors corresponents al partit que obtinga 

un determinat percentatge de vots, repartint-ne els regidors restants entre les altres 

formacions polítiques segons l’actual sistema (Llei d’Hondt). 

 

Tot i que la pràctica totalitat de partits polítics ha manifestat públicament el seu 

rebuig a eixa modificació, sembla que la intenció del PP és aprovar-la siga com siga, 

fins i tot en solitari, contradient les declaracions realitzades pel President del Govern 

fa escassament un any (febrer del 2013) en les que assegurava que “mai modificaré 

la llei electoral per majoria, perquè crec que hi ha consensos bàsics que cal 

preservar”.   

 

Què ha canviat des d’aleshores? Amb independència que el PP ens ha demostrat a 

bastament que no li cal cap motiu per desdir-se de tot i realitzar tot just el contrari del 
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que afirmava, després d’aquelles declaracions ha hagut unes eleccions europees que 

han evidenciat (com així també ho palesen totes les enquestes sociològiques) la fi del 

bipartidisme i, amb ella, la del sistema d’alternança en què ens trobàvem instal·lats. 

És a dir, el PP veu seriosament amenaçada la seua supremacia electoral, sobretot a 

l’àmbit municipal. Per a qualsevol partit polític democràtic la constatació d’eixa 

tendència el faria reflexionar sobre les seues praxis o sobre el seu missatge. El PP, 

però, prefereix usar la seua majoria absoluta per intentar modificar l’actual sistema 

per un altre que li siga més propici. Una mena de colp d’estat legal que pervertiria la 

voluntat de la ciutadania i reduiria la seua representativitat. 

 

Amb tot, encara gosen qualificar la proposta com a una “regeneració democràtica”. 

Coincidim plenament en la necessitat d’una regeneració. Però, per a ser efectiva, 

hauria d’anar just en la direcció contrària del que es proposa. L’actual sistema 

electoral compta amb dos filtres que distorsionen la voluntat popular: d’una banda, la 

fórmula d’assignació de regidors (l’anomenada Llei d’Hondt), que premia les llistes 

més votades i castiga les minoritàries, i, d’una altra, la del 5 % necessari per a optar a 

la representació, que deixa fora, de vegades, opcions que sí que l’obtindrien amb un 

sistema proporcional.  

 

Per tot allò exposat, proposem al Plenari l’adopció dels següents 

 

ACORDS 

 

PRIMER.- L’Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell manifesta el seu rebuig a la 

modificació de la llei electoral en els termes en què s’ha anunciat o en altres 

semblants que aprofundisquen en la manca de proporcionalitat.  

 

SEGON.- Per aconseguir una major adequació amb la voluntat democràtica de la 

ciutadania, l’Ajuntament de  Bonrepòs i Mirambell demana que es modifique l’actual 

Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del Règim Electoral General en els següents 

aspectes: 

 

 a.- Substitució del mètode d’Hondt d’assignació pel mètode Hare 

 b.- Eliminació de la barrera electoral del 5 % 

 c.- Establiment d’un sistema de llistes obertes 

 

TERCER.- Donar trasllat dels presents acords a la Presidència del Govern 

d’Espanya, a la Mesa del Congrés dels Diputats i als portaveus dels seus grups 

polítics, i a la Mesa de les Corts Valencianes i als síndics dels seus grups polítics.” 
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Oberta deliberació respecte d'això pren la paraula en primer lloc el Sr. Ramón i 

manifesta l'acord del seu grup amb allò que s'ha proposat en el primer punt, ja que 

han explicat que amb tan poca antelació a la celebració de les eleccions municipals, 

no és el moment de modificar la llei. Afig que sobre el mètode d'assignació de 

representants, no difereixen molt ambdós sistemes i que així mateix podrien debatre 

sobre el tema de llistes obertes. 

 

A continuació intervé el Sr. alcalde i diu que sobre aquest tema no hi ha res decidit, 

que es va fer un anunci per part del Govern però que posteriorment van comunicar 

que s'ha decidit deixar-lo paralitzat.  

 

Intervé el Sr. Raga i diu que és un cas semblant al projecte de reforma de la llei de 

l'avortament, que si no s'hagueren exercit accions d'oposició, no s'hauria aconseguit 

la seua retirada. 

 

Finalitza el Sr. Alcalde dient que el seu grup també tenia una moció respecte d'això 

preparada per a presentar-la, però en fer l'anunci de la paralització, l'han retirada. 

 

Passat l'assumpte a votació, es procedix a votar per separat cada un dels acords 

proposats, la qual cosa dóna el resultat següent: 

 

Primer acord: cinc vots favorables dels/les regidors/es dels Grups Socialista i 

Compromís i sis vots en contra dels/les regidors/es del Grup Popular. 

 

Segon acord: 1 vot favorable de la regidora del Grup Compromís, 4 abstencions 

dels/les regidors/es del Grup Socialista i sis vots en contra dels/les regidors/es del 

Grup Popular. 

 

Tercer acord: cinc vots favorables dels/les regidors/es dels Grups Socialista i 

Compromís i sis vots en contra dels/les regidors/es del Grup Popular. 

 

Per tant, queda rebutjada la moció. 

 

6. MOCIÓ PSOE INSTANT AL GOVERN D'ESPANYA A REBUTJAR LA 

MODIFICACIÓ DE LA LOREG QUE PROPOSA EL PP PER A TRIAR 

DIRECTAMENT ELS ALCALDES I ALCALDESSES 

 

Es dóna compte de la moció, que copiada literalment diu: 

 

«EXPOSICIÓ DE MOTIUS  
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Els mitjans de comunicació han avançat aquests dies la intenció del Govern del PP 

de seguir avant amb la Reforma de la Llei Electoral per a l'elecció directa d'alcaldes, 

encara que no tinga el suport del PSOE. El passat 28 de juliol, Pedro Sánchez, 

secretari general del PSOE, en la seua entrevista amb el president del Govern, 

Mariano Rajoy, ja va mostrar el seu desacord amb la reforma electoral proposada pel 

Govern del PP, traslladant un NO rotund al canvi d'elecció d'alcaldes, per entendre 

que no es poden proposar canvis de tant calat sense acord polític i a pocs mesos de 

les eleccions municipals. 

 

En aquests moments, quan queden nou mesos per a les pròximes eleccions 

municipals aquesta reforma electoral es planteja per part del Govern de forma 

oportunista i prepotent. L'estratègia del PP consisteix a llançar un globus sonda, dir 

que estan oberts al diàleg i acusar a la resta de forces polítiques de no voler 

aconseguir acords. Entenem que la política és diàleg, negociació i acord, però també 

és complir les regles que ens hem donat democràticament i no modificar-les basant-

se en interessos partidistes. El Govern del PP no pot canviar les regles de joc minuts 

abans d'acabar el partit, per aquesta raó deu explicar per què té tanta pressa a 

modificar la Reforma Electoral que afecta el règim municipal.  

 

Tot pareix indicar que la por de perdre alcaldies és el motiu que impulsa la reforma 

que proposa el Govern de Rajoy. Aquesta proposta no és una demanda social, ni 

política, únicament respon a la petició dels alcaldes del PP que volen perpetuar-se en 

el poder a base de burlar les majories democràtiques. 

 

En aquesta ocasió el Govern del PP torna a menysprear una vegada més a la FEMP 

com a entitat representativa del municipalisme al nostre país. Les majories en 

democràcia, es construeixen negociant, cedint i compartint. 

 

A Espanya ens hem dotat d'un sistema electoral proporcional per a donar veu a les 

minories i perquè aquestes agrupades i des de l'acord polític puguen convertir-se 

també en majoria. 

 

El PP parla molt de regeneració democràtica, però ni la coneix, ni la practica. El 

senyor Rajoy hauria de saber que en democràcia, el partit majoritari no pot imposar-

se a la majoria formada per altres forces polítiques, que un 40% no és majoria 

absoluta, i que 5+2 són més que sis. 

Mentres el PP no tinga clar aqueix principi democràtic, no hi ha negociació possible. 

 

El PSOE va evitar, amb tots els mitjans al seu abast, que el frau electoral que el PP 

va perpetrar amb la modificació de l'Estatut de Castilla-La Mancha es repetisca de 
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nou amb el sistema d'elecció d'alcaldes. A Espanya, els canvis de sistema electoral 

s'han dut a terme sempre amb consens, diàleg i a través del pacte, just al contrari del 

que pretén ara el PP.  

 

En definitiva, no es poden plantejar canvis sobre l'elecció dels alcaldes modificant 

urgentment la LOREG, sense acord i a pocs mesos de les eleccions locals. El Govern 

de Rajoy segueix obstinat a atacar sistemàticament l'autonomia local, primer va 

anunciar a so de bombo i platerets la seua reforma local, que ha sigut un fracàs 

absolut, aprovant la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i 

sostenibilitat de l'administració local, que buida de capacitat política i de 

competències als ajuntaments, i allunya els ciutadans i veïns de les entitats locals pel 

desmantellament que s'està produint dels serveis públics que els municipis prestaven, 

després El Govern va anunciar la proposta de Llei de demarcació i Planta judicial, 

que està damunt de la taula del ministre de Justícia, que desvitalitza l'activitat judicial 

dels ajuntaments que han sigut caps de partit judicial. I ara el PP amenaça novament 

la democràcia municipal plantejant una reforma electoral de forma unilateral per a 

afavorir únicament els seus interessos polítics i electorals. 

 

Per tot això, el Grup Municipal Socialista a l'Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell 

sotmet a votació la següent MOCIÓ en què s'insta al Govern d'Espanya a: 

 

REBUTJAR LA MODIFICACIÓ DE LA LOREG QUE PROPOSA EL PP PER 

TRIAR DIRECTAMENT ELS ALCALDES I ALCALDESSES.» 

 

Oberta deliberació respecte d'això i després d'un breu canvi d'impressions, per cinc 

vots favorables dels/les regidors/es dels Grups Socialista i Compromís i sis vots en 

contra dels/les regidors/es del Grup Popular, queda rebutjada la proposta. 

 

7. MOCIÓ PSOE PER TORNAR A SOL·LICITAR L'ABONAMENT DE LA 

PART PROPORCIONAL MERITADA DE LA PAGA EXTRAORDINÀRIA 

DE DESEMBRE DE 2012 A TOT EL PERSONAL 

 

Llig la moció el Sr. Ramón. 

 

Oberta deliberació respecte d'això, pren la paraula el Sr. Raga i explica que és la 

segona vegada que porten aquesta proposta al Ple, ja que després d'aprovar-se la 

primera vegada, no s'ha dut a terme el pagament, en haver-se rebut un escrit de la 

Delegació del Govern. 

 

Afig que en aquests moments fins i tot el govern central i la Generalitat Valenciana 

han manifestat que procediran al pagament del 25% meritat de la paga extra. 



14 

 

 

El Sr. alcalde comenta que, atés que pareix que en la llei de pressupostos de 2015 es 

permetrà el pagament, proposa substituir el final dels acords 1 i 2 “abans que 

finalitze 2014” per “al gener de 2015”. 

 

Passat l'assumpte a votació, per unanimitat dels/les assistents, aquest Ajuntament Ple 

adopta l'acord següent: 

 

«El Govern central, presidit per Mariano Rajoy, en aplicació del Reial Decret Llei 

20/2012 de 13 de juliol sobre mesures per garantir l'estabilitat pressupostària i de 

foment de la competitivitat, va suprimir íntegrament la paga extraordinària del mes 

de desembre de 2012 a tots els empleats i empleades del sector públic, entre ells els 

de l'Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell. 

 

Els treballadors afectats i les organitzacions sindicals van recórrer la decisió 

governamental de forma massiva i en aquests moments són nombroses les sentències 

que declaren el dret dels treballadors i treballadores afectades percebre la part 

proporcional d’aquesta paga extraordinària pels dies meritats durant el període 

comprés entre l'1 de juny al 14 de juliol de 2012, atenent a la inconstitucionalitat que 

suposa l'aplicació de la retroactivitat de l’esmentada disposició, ja que l'entrada en 

vigor del Reial Decret Llei 20/2012 va ser el 15 de juliol de 2012.  

 

Atés que totes les administracions estan fent efectiva aquesta devolució o anunciant 

la data de fer-la efectiva, clar exemple és la Generalitat Valenciana, governada pel 

PP, que ha arribat a un acord amb els treballadors per abonar aqueixa part de la paga 

extra al gener de 2015.  

 

Per tot això, i com no veiem cap excusa per no abonar-la, ni escrits de Delegació de 

Govern ni cap altra, a proposta del Grup Municipal Socialista, el Ple de la corporació 

acorda i reitera instar a l'òrgan competent: 

 

1. Abonar els dies meritats de l'1 de juny de 2012 al 14 de juliol de 2012 (ambdós 

inclusivament) corresponents a la paga extraordinària de desembre 2012, a tots els 

funcionaris i funcionàries de l'Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell al gener del 

2015.  

2. Abonar els dies meritats de l'1 de juliol de 2012 al 14 de juliol de 2012 (ambdós 

inclusivament) corresponents a la paga extraordinària de desembre 2012, a tot el 

personal laboral de l'Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell al gener de 2015.  

3. Que s'informe tots els beneficiaris d'aquest acord plenari.» 
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8. INFORMES DE PRESIDÈNCIA 

 

El Sr. alcalde informa sobre els assumptes següents: 

 

- Sobre les Resolucions d'Alcaldia 19/14 a 22/14 

- Sobre l'ampliació de l'horari d'atenció en pediatria a partir del mes d'octubre. 

- Sobre l'ampliació del servei d'infermeria en una persona de suport per a 

extraccions i revisions pediàtriques. 

- Sobre el pagament del deute pendent de la Generalitat amb el col·legi.  

- Sobre el compliment dels terminis previstos en l'ampliació de les aules del 

col·legi. 

 

9. INFORMES ÒRGANS SUPRAMUNICIPALS 

 

No es presenta cap informe. 

 

10. PRECS I PREGUNTES 

 

En primer lloc pren la paraula el Sr. Raga que efectua les preguntes següents: 

 

- Pregunta en quin moment es troba el procés de selecció del secretari de 

l'ajuntament? El Sr. alcalde li respon que està finalitzat. 

Afig que entre les Resolucions d'Alcaldia que se'ls han fet arribar, està la 

corresponent a la finalització del procés. 

- Pregunta per la notícia apareguda en premsa sobre les deficients condicions del 

local on es va instal·lar el lloc d’atenció sanitària durant la celebració de la festa de 

bous al carrer.  

Li respon el Sr. alcalde que no tenien autorització de l'ajuntament per instal·lar 

aqueix lloc d’atenció sanitària allí, que per això havia contractada una ambulància 

medicalitzada. Afig que la policia no els va obrir la porta del local.  

Respon el Sr. Raga que és la policia local la que ha de donar el permís per a la 

utilització del local i que abans de la celebració del festeig cal fer una revisió i 

posteriorment donar l'autorització per al seu desenvolupament una vegada es 

comprova que compleix amb els requisits. Que sap que en la revisió van entrar tots, 

els membres de la penya i la policia local i sol·licita l'informe policial respecte d'això. 

La Sra. Trives diu que si creuen que tenen alguna cosa que denunciar que ho facen, 

però que l'ajuntament en cap moment va donar l'autorització. 

 

- Pregunta sobre la gestió del camp de futbol, si ja s'ha elaborat el plec de 

condicions per a la concessió. El Sr. alcalde li respon que es va a gestionar 

directament per l'ajuntament.  
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El Sr. Raga pregunta així mateix per la gestió del bar del recinte, a la qual cosa el Sr. 

alcalde li respon que, de moment, no es té prevista l'obertura del bar. 

El Sr. Raga apunta que fa uns dies algú va entrar al recinte del bar, que estava la 

porta oberta, a la qual cosa el Sr. Alcalde respon que caldrà col·locar un cadenat i la 

Sra. Trives diu que si els poden identificar els que estigueren allí i els van veure, que 

ho facen. 

El Sr. Raga diu que llavors es va cometre una il·legalitat i el Sr. Alcalde afig que en 

aqueix bar no s'ha dut a terme el procés de concessió de l'activitat, per la qual cosa no 

podria obrir. 

Demana informe el Sr. secretari sobre l'obertura del bar. Li responc jo, el secretari, 

que no puc informar sobre una cosa de la que no tinc constància. 

Intervé el Sr. Laguna i diu que pareix que l'oposició prefereix que les instal·lacions 

estiguen en una situació d'abandó total, a la qual cosa el Sr. Raga li respon que el 

camp de futbol es va tancar quan era regidora d'Esports la Sra. Amparo Ros. La Sra. 

Soriano demana respecte, que pareix que els incomoden les seues observacions, a la 

qual cosa el Sr. Raga afig que ell pot preguntar tot el que crega oportú.   

 

- Pregunta el Sr. Raga sobre la proposta de sanció mitjançant un acord de la Junta 

de Govern Local a un membre de l'Agrupació de Voluntaris de Protecció Civil, 

deguda a un missatge de wasap en un grup privat. El Sr. alcalde li respon que hi ha 

quatre companys de l'agrupació que s'han queixat del comportament d'aquesta 

persona. Que el grup de wasap té com a finalitat el contacte dels membres per tractar 

assumptes de treball i aquesta persona no va guardar el degut respecte en els seus 

comentaris, per la qual cosa es va decidir amonestar-lo segons allò que s'ha estipulat 

en el reglament, per falta greu. 

El Sr. Raga pregunta si s'ha obert expedient i diu que hi ha un error en el núm. de 

l'article, que no és l'art. 45 el que enumera els motius de sanció, i que per què es 

proposa la sanció abans de donar-li audiència. El Sr. alcalde li respon que sí que s'ha 

obert termini d'audiència. 

El Sr. Raga diu que en el procediment ha d'intervindre el Cap de l'Agrupació i li 

respon el Sr. alcalde que s'ha seguit el mateix procediment que en una sanció 

efectuada en l'anterior legislatura. Insisteix el Sr. Raga  que en l'art. 30.4 del 

Reglament diu que qui proposa la sanció a un membre és el Cap de l'Agrupació, per 

la qual cosa no s'ha complit amb el procediment estipulat.  

 

- Pregunta si hi ha alguna novetat en el procés d'investigació per la desaparició i 

posterior aparició d'una pistola de l'armer policial. El Sr. alcalde li respon que la 

investigació l'està duent a terme la Policia Judicial. 

 

- Pregunta, sobre l'incident d'una clau i la taquilla de la Policia Local, si s'ha 

adoptat alguna mesura. Li respon el Sr. alcalde que no, que els policies són adults.  
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- Pregunta sobre la moció aprovada en el ple anterior sobre les possibles 

repercussions de la Sentència del Tribunal Suprem 2159/2014 en l'aplicació dels 

valors cadastrals i de l'IBI en els terrenys pendents de desenvolupar urbanísticament. 

El Sr. alcalde li respon que ja s'ha rebut la resposta i que li la farà arribar. 

 

- Pregunta per les reunions que es van dur a terme sobre l'escola de la Rondalla. Li 

respon el Sr. alcalde que estan estudiant la formació de l'escola d'educands. 

 

- Finalment, prega novament se li facilite l'informe sobre les despeses i ingressos 

de les festes de 2013. El Sr. Laguna li respon que quan acaben les festes d'enguany, li 

facilitarà els informes. 

 

A continuació, pren la paraula la Sra. Amigó que efectua les preguntes següents: 

 

- Pregunta, sobre l'expedient de nomenament del nou Jutge de Pau, que se'ls va dir 

que li'ls facilitaria informe sobre que les persones presentades no són militants de cap 

partit polític. 

 

- Pregunta a la regidora d'Educació si sap alguna cosa dels fons del Banc Europeu 

d'Inversions per a millora de centres d'ensenyament. 

 

- Prega es traduïsquen totes les mocions que presenten al ple, tant el PSOE com 

Compromís, als dos idiomes. 

 

- Sobre la rescissió del contracte amb l'anterior gestor del camp de futbol, 

pregunta si hi ha hagut algun problema amb ell. Li respon el Sr. alcalde que els 

xiquets s'estaven anant, i de dos equips que s'havien format, només en quedava u.  

Pregunta la Sra. Amigó qui entrena ara els xiquets i se li respon que Víctor Añón i 

que els pares pareix que estan contents. Afig que, en cas contrari, s'haguera acabat 

tancant el camp de futbol. 

Diu la Sra. Amigó que ara falta estudiar el tema del bar. Li respon el Sr. Raga que es 

podria fer una concessió, a la qual cosa contesta el Sr. Alcalde que el problema és 

que allí no hi ha cuina, que si algú ven aliments que no han de manipular-se, no 

necessita llicència de bar. 

- Pregunta sobre l'acord de la Junta de Govern Local sobre l'aprovació dels plecs 

de condicions per a la concessió de tres sales de la primera planta de l'edifici 
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multifuncional per a la realització d'activitats educatives. Sol·licita còpia de les bases 

i el Sr. alcalde li respon que se li enviaran. 

Afig la Sra. Amigó que aquest procés és per traslladar la biblioteca i la utilització de 

les sales del primer pis, però pregunta si totes les sales de les segona planta es van a 

dedicar a les associacions municipals, ja que sap que hi ha diverses que han sol·licitat 

local.  

 

- Sobre el tema de l'Agrupació de Protecció Civil, diu que alguns voluntaris han 

dit que si els superiors no els respecten, és que ells tampoc mereixen respecte, i que 

ells mereixen tots els respectes perquè són voluntaris. Pregunta com s'ha pogut 

arribar a aquest extrem. Li respon el Sr. alcalde que es van molestar perquè no van 

poder utilitzar el cotxe per anar a la Tomatina de Buñol, però que van poder anar 

amb altres cotxes i que se'ls va pagar la gasolina i l'esmorzar. 

Diu la Sra. Amigó que se sancionarà un voluntari amb suspensió de mig any. 

Planteja la possibilitat de solucionar-ho d'una altra manera. La Sra. Trives diu que 

han intentat parlar amb ell.  

El Sr. Raga pregunta si han deixat d'assistir en algun servei, a la qual cosa el Sr. 

Alcalde li respon que no, però que ho fan a la seua manera. Que el malestar ha sorgit 

arran de negar-los la utilització del cotxe perquè el necessita la policia. La Sra. 

Amigó pensa que no s'ha de consentir que la policia es veja embolicada en aquestes 

desavinences, i remarca que l'Agrupació de Protecció Civil està formada per 

voluntaris que realitzen una magnífica labor. Creu que aquestes situacions creen 

malestar i, potser, demanant disculpes es podria solucionar. 

Pregunta el Sr. Raga que per què fa uns mesos es va intentar canviar el Cap de 

Protecció Civil, a la qual cosa li respon el Sr. Alcalde que no s'ha produït cap 

actuació en aqueix sentit. El Sr. Raga sol·licita una reunió junt amb la Sra. Amigó per 

saber si al Sr. Ogando se li ha oferit la direcció de l'agrupació. Respon la Sra. Trives 

que s'està fent una política bruta. 

 

I no havent-hi més assumptes que tractar, el Sr. Alcalde va alçar la sessió, sent les 

vint-i-dos hores, de tot el qual, com a secretari, done fe. 

 

L'alcalde                                 El secretari 

 

 

 

 

 

Fernando Traver Sanchis                   Carlos Hinarejos Pereira 
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AJUNTAMENT 

DE 

BONREPÒS I MIRAMBELL 

 

Ayuntamiento en Pleno 

Sesión ordinaria  

Fecha: 29/09/14 

 

En el Salón de Sesiones de la Casa Consistorial de Bonrepòs i Mirambell, siendo las 

veinte horas treinta minutos del día veintinueve de septiembre de 2014 se reunieron 

los/las señores/as que luego se relacionan, los/las cuales representan más de un tercio 

del número legal de miembros de la Corporación, bajo la presidencia del Sr. Alcalde, 

Fernando Traver Sanchis, asistido por el secretario-interventor Carlos Hinarejos 

Pereira, que da fe del acto, siendo el objeto la celebración de la sesión ordinaria del 

Ayuntamiento Pleno convocada para el día de hoy. 

 

Asistentes: 

Alcalde: 

Fernando Traver Sanchis 

 

Ttes. de alcalde: 

Amparo Sancho Vicente 

José Laguna Rodrigo (se incorpora durante la deliberación del primer punto) 

Trinidad Trives Noguera 

 

Concejales/as: 

Raquel Pérez Crespo 

Ana Mª Godino Gutiérrez 

Jesús Raga Ros  

Ángel Ramón Carretero 

Marcos Nuñez Clemente 

María Inmaculada Soriano López (se incorpora durante la deliberación del tercer 

punto) 

M. José Amigó Laguarda 

 

         Por el Sr. Alcalde se declaró abierto el acto, pasando a tratar los diferentes 

puntos del orden del día. 

 

 

1. ACTA ANTERIOR 
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Visto el borrador del acta anterior, correspondiente a la sesión del 30 de julio de 

2014, queda aprobado con la siguiente modificación a propuesta de la Sra. Amigó, en 

representación del Grupo Compromís: 

 

En el punto 5. ADJUDICACIÓN RENTING FAROLAS DE INDUCCIÓN, en el 

párrafo correspondiente a su intervención se añade: “que le parece extraño que 

solamente haya presentado plica un banco.” 

 

2. APROBACIÓN DE LA MODIFICACIÓN DE LOS ESTATUTOS 

PROPUESTOS POR LA MANCOMUNITAT DEL CARRAIXET 

 

Se da cuenta de la propuesta de acuerdo. 

 

Abierta deliberación al respecto, toma la palabra en primer lugar el Sr. Raga, en 

representación del Grupo Socialista, y dice que al igual que ya expuso cuando se 

debatió la modificación de los estatutos del Consorcio Pactem Nord, esta ley es 

perjudicial para los ayuntamientos y mancomunidades de municipios, pero que no 

hay más remedio que adaptar los estatutos a la ley, y por tanto, votarán a favor. 

 

La Sra. Amigó abunda en el mismo sentido. 

 

Pasado el asunto a votación, por unanimidad de los/las asistentes, este Ayuntamiento 

Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 

«Visto el escrito remitido por la Mancomunitat del Carraixet, por el que se remite 

certificado del acuerdo adoptado por su Asamblea General relativa a la modificación 

de sus Estatutos, así como, copia de la referida modificación, instando su exposición 

pública durante el plazo de un mes y su posterior aprobación por el Pleno de cada 

uno de los Ayuntamientos que integran la Mancomunitat mediante mayoría absoluta 

de las respectivas Corporaciones Locales. 

 

 Visto el certificado de secretaría que acredita que durante el tiempo de 

exposición pública no se han presentado, alegaciones, sugerencias o reclamación 

alguna. 

 

 Considerando necesaria la modificación realizada en los estatutos, para su 

adecuación a la Ley 27/2013, de 27 de diciembre, de Racionalización y 

Sostenibilidad de la Administración Local. 
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 Visto el contenido del artículo 95 de la Ley 8/2010 de 23 de junio de Régimen 

Local de la Comunidad Valenciana, en relación con el artículo 93 del mismo cuerpo 

legal. 

 

 Considerando que su contenido se adecua a la legalidad vigente y a los intereses 

de este Ayuntamiento, este Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 

 Primero.- Aprobar con carácter definitivo la modificación de los Estatutos 

propuestos por la Mancomunitat del Carraixet. 

  

 Segundo.- Dar traslado de dicho acuerdo a la Mancomunitat del Carraixet, a los 

efectos oportunos.» 

 

3. INICIO DEL PROCEDIMIENTO DE LA EVALUACIÓN AMBIENTAL Y 

TERRITORIAL ESTRATÉGICA PARA REVISIÓN DEL PLAN GENERAL 

DE ORDENACIÓN URBANA DE BONREPÒS I MIRAMBELL 

 

El Sr. Alcalde explica la propuesta de acuerdo y el procedimiento a seguir. 

 

En este momento se diseñan las líneas de actuación que se seguirán en la revisión, 

aunque todavía no está pormenorizada. Explica que se han mantenido reuniones con 

los portavoces de los grupos municipales. 

 

Seguidamente toma la palabra el Sr. Raga y dice que este punto es el más importante 

de esta legislatura y que se congratula de que se haya tenido en cuenta a la oposición. 

 

Añade que su grupo considera tan importante que se realice esta revisión que deben 

estar de acuerdo con la propuesta. Que durante la legislatura no siempre se ha 

actuado de la misma manera y se ha hecho un uso excesivo de la mayoría absoluta, 

rompiendo el consenso conseguido durante muchos años. Les satisface que en esta 

ocasión hayan podido participar todos y aportar ideas. Que este proceso puede ser 

muy largo y puede durar 6 ó 7 años y que a lo largo del mismo plantearán algunas 

cuestiones que les han surgido. También que en otro momento se plantearán otras 

cuestiones ya que éste no era el momento procesal.  

 

Que dominar el urbanismo es complicado, lleva muchos años formando parte de la 

corporación del ayuntamiento, y que es una materia que aún le resulta complicada. 

Añade que la Sra. Guillem, la redactora del proyecto, les ha explicado todos los 

pasos a seguir. 
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Por todo ello, anuncia la intención de su grupo de votar la propuesta favorablemente 

y de continuar aportando sus ideas a lo largo del procedimiento.  

 

Seguidamente, toma la palabra la Sra. Amigó y dice que para ella es una satisfacción 

que el Ayuntamiento haya llegado a esta revisión, aunque en estos momentos se está 

en una fase inicial y que el 30 de julio se modificó la ley y será preciso adaptar el 

proceso. 

 

Aclara que no comparte lo expuesto por el Sr. Raga en el sentido de que han podido 

participar en el proceso desde el principio, aunque agradece a la Sra. Guillem el 

trabajo realizado y las explicaciones que les ha ofrecido.  

 

Ahora se trata de que se presenten tres alternativas para que el ayuntamiento elija una 

y se pase a aprobación por parte de la Conselleria. 

 

En este momento se incorpora la Sra. Soriano. 

 

Continúa diciendo que la ley contempla la participación vecinal en estos procesos, 

pero que igualmente se podría haber pedido opinión anteriormente a los vecinos. 

Considera que hay unidades de ejecución que no deberían estar catalogadas como 

urbanizables, pero que ya estaban así contempladas y su modificación hubiera sido 

muy costosa; además, opinan que hay zonas del municipio que podrían mantenerse 

como de huerta. También desea agradecer diferentes propuestas que han realizado y 

que se han recogido, como la realización de un carril-bici o como incluir en el sector 

del parque militar el aumento de la edificabilidad de uso terciario con un parque. 

 

Añade que les hubiera gustado que algunas unidades de ejecución se hubieran 

mantenido como rústicas, así es que en el proceso de información pública 

presentarán alegaciones, por lo que no votarán a favor por estimar que no es 

necesario urbanizar más en esta zona, ya que L’Horta Nord es una de las mejores 

huertas de Europa y creen que se debe defender. 

 

Interviene seguidamente el Sr. Alcalde y dice que por unidad de borde no se ha 

podido eliminar la unidad de ejecución, y se contempla como urbanizable, y que no 

se aumenta el total de terreno urbanizable, que queda igual que estaba en el PGOU 

del año 1999. Que la prioridad es ir de la carretera de Barcelona hacia dentro. Le 

responde la Sra. Amigó que el tema del borde urbano puede tener otra solución. 

 

Pasado el asunto a votación, por diez votos favorables de los/las concejales/as de los 

Grupos Popular y Socialista y un voto en contra de la concejala del Grupo 

Compromís, este Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente acuerdo: 
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“INICIO DEL PROCEDIMIENTO DE LA EVALUACIÓN AMBIENTAL Y 

TERRITORIAL ESTRATÉGICA PARA REVISIÓN DEL PLAN GENERAL DE 

ORDENACIÓN URBANA DE BONREPÒS I MIRAMBELL 

Visto el informe emitido por el Secretario-Interventor de la Corporación, que dice: 

 

"Dada cuenta del Documento Inicial Estratégico del Plan General de Bonrepòs i 

Mirambell y de la documentación que se acompaña, consistente en un Documento 

resumen de la propuesta de Plan General y de la Versión Preliminar del Estudio de 

Paisaje del Plan General que incluye un avance del Plan de Participación Pública, 

redactados por la arquitecto Dª Paula Guillem Carrau en asistencia técnica de la 

Excmo. Diputación de Valencia, se informa: 

 

Que el municipio de Bonrepòs i Mirambell cuenta con un Plan General Municipal de 

Ordenación, con fecha de aprobación definitiva el 11 de marzo de 1.999, y publicado 

en el DOGV en fecha 5 de abril de 2000. 

 

Que es intención de la Corporación la revisión del Plan General Vigente y que por 

ello, se pretende iniciar el procedimiento de Evaluación Ambiental Estratégica del 

Plan General de acuerdo con la Ley 21/2013, de 9 de diciembre, de evaluación 

ambiental (LEA, en adelante), la cual establece en su art.6, que los planes y 

programas que establezcan el marco para la futura autorización de proyectos 

legalmente sometidos a evaluación de impacto ambiental y se refieran, entre otros, a 

ordenación del territorio urbano y rural o del uso del suelo, serán objeto de 

evaluación ambiental estratégica ordinaria. 

 

Que del mismo modo, la reciente Ley 5/2014, de 25 de julio, de la Generalitat, de 

Ordenación del Territorio, Urbanismo y Paisaje, de la Comunidad Valenciana, 

(LOTUP en adelante) en su art. 46 c) ordena que, serán objeto de evaluación 

ambiental y estratégica “ c) La Estrategia Territorial de la Comunitat Valenciana, 

los planes de acción territorial, los planes generales estructurales, las actuaciones 

territoriales estratégicas  o cualesquiera otros planes o programas y aquellas 

modificaciones de los antes enunciados que establezcan o modifiquen la ordenación 

estructural, y así lo establezca el órgano ambiental y territorial.” 

 

Que, la LOTUP propone en el capítulo II del Título III, artículo 47 y ss, una 

tramitación ambiental y urbanística unificada y regula el procedimiento de 

aprobación de todos los planes que requieran de una evaluación ambiental y 

territorial estratégica, estableciendo un proceso que integra los procedimientos 

administrativos referentes al planeamiento y a la evaluación ambiental y territorial 

estratégica, que, hasta la fecha, carecían de una regulación coordinada. 
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Que la nueva LOTUP establece una diferenciación entre la ordenación estructural y 

la ordenación pormenorizada mediante la regulación de dos instrumentos que son el 

plan general estructural y el plan de ordenación pormenorizada. No obstante, el 

municipio considera realizar la revisión del Plan General de ordenación estructural y 

del plan de ordenación pormenorizada de forma conjunta que también se contempla, 

siguiendo lo dispuesto en el art. 58 de la LOTUP y en consecuencia, se redacta el 

presente documento inicial estratégico que acompañará a la solicitud de inicio de la 

evaluación ambiental estratégica, dando así comienzo al trámite de Evaluación 

Ambiental Estratégica que se propone. 

 

Que el artículo 50 de la LOTUP establece el inicio del procedimiento en la remisión 

al órgano sustantivo de la Conselleria de Infraestructuras, Territorio y Medio 

Ambiente del Documento Inicial Estratégico acompañado de un borrador del Plan o 

Programa con el fin de obtener el documento de alcance que determine el alcance, 

nivel de detalle y grado de especificación del Informe de Evaluación Ambiental a 

realizar con posterioridad. 

 

Que el artículo 22.2 de la Ley 7/85, Reguladora de las Bases del Régimen Local, 

determina que corresponde al Pleno la aprobación inicial del planeamiento general y 

la aprobación que ponga fin a la tramitación municipal de los planes y demás 

instrumentos de ordenación previstos en la legislación urbanística. 

 

Por lo expuesto, la propuesta a aprobar por el Pleno de la Corporación, sería la 

siguiente: 

PRIMERO.- Iniciar el procedimiento de la Evaluación Ambiental y Territorial 

Estratégica del Plan General de Ordenación Urbana del municipio, de acuerdo con lo 

establecido en el art. 50 de la LOTUP, aprobando la remisión al órgano sustantivo de 

la Conselleria de Infraestructuras, Territorio y Medio Ambiente la solicitud de inicio 

del procedimiento acompañada por el Documento Inicial Estratégico, el Documento 

resumen de la propuesta de Plan General redactados por la arquitecto Dª Paula 

Guillem Carrau. 

SEGUNDO: Aprobar la remisión a Conselleria la versión preliminar del Estudio de 

Paisaje del Plan General acompañada del Avance del Plan de Participación Pública, 

redactados por la arquitecto Dª Paula Guillem Carrau, junto al Documento Inicial 

Estratégico con el fin de realizar conjuntamente el plan de participación pública una 

vez la Conselleria haya emitido el Documento de Alcance. 

 

No obstante, la Corporación, con su superior criterio, adoptará el acuerdo que estime 

más oportuno." 
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Por todo lo expuesto, este Ayuntamiento Pleno por diez votos favorables de los/las 

concejales/as de los Grupos Popular y Socialista y un voto en contra de la concejala 

del Grupo Compromís, adopta el siguiente acuerdo: 

 

PRIMERO.- Iniciar el procedimiento de la Evaluación Ambiental y Territorial 

Estratégica del Plan General de Ordenación Urbana del municipio, de acuerdo con lo 

establecido en el art. 50 de la LOTUP, aprobando la remisión al órgano sustantivo de 

la Conselleria de Infraestructuras, Territorio y Medio Ambiente la solicitud de inicio 

del procedimiento acompañada por el Documento Inicial Estratégico, el Documento 

resumen de la propuesta de Plan General redactados por la arquitecto Dª Paula 

Guillem Carrau. 

SEGUNDO: Aprobar la remisión a Conselleria la versión preliminar del Estudio de 

Paisaje del Plan General acompañada del Avance del Plan de Participación Pública, 

redactados por la arquitecto Dª Paula Guillem Carrau, junto al Documento Inicial 

Estratégico con el fin de realizar conjuntamente el plan de participación pública una 

vez la Conselleria haya emitido el Documento de Alcance.” 

 

4. MOCIÓN COMPROMÍS CONTRA EL VETO DE RUSIA A LOS 

PRODUCTOS AGRÍCOLAS VALENCIANOS 

 

Lee la moción la Sra. Amigó. 

 

Abierta deliberación al respecto, toma la palabra el Sr. Ramón, en nombre del Grupo 

Socialista, y dice que están de acuerdo con la propuesta y que es triste que la Unión 

Europea haya seguido a EEUU en este veto, aunque no ha sido el caso del gas, que 

no ha existido veto porque Alemania lo necesita y no le interesa.  

 

El Sr. Alcalde abunda en el mismo sentido. 

 

Pasado el asunto a votación, por unanimidad de los/las asistentes, este Ayuntamiento 

Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 

«El veto de Rusia a la importación de productos agrícolas procedentes de la Unión 

Europea, entre ellos las frutas y hortalizas, que ya ha entrado en vigor, representa una 

problemática añadida a la mala situación del campo valenciano. El mercado ruso ha 

sido un mercado emergente en los últimos años para los productores agrícolas 

valencianos, aumentando el valor de las exportaciones agroalimentarias a Rusia hasta 

una cantidad próxima a los 138 millones de euros, de los cuales 99 corresponden a 

frutas; 29 a legumbres y hortalizas y 10 a conservas vegetales y jugos. El campo 

valenciano exportó a Rusia en 2012 unas 141.000 toneladas de frutas y hortalizas.  
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El cultivo más afectado por este veto sería el de los cítricos ya que, según datos de 

2012, el valor de las exportaciones hacia Rusia supuso una facturación de 47 

millones de euros, con un aumento del 32% con respecto al año anterior. La próxima 

campaña, en caso de mantenerse el veto, podría complicarse si no se puede exportar 

en Rusia. 

 

Las medidas anunciadas por la Comisión Europea y el Ministerio de Agricultura por 

paliar el veto de Rusia a los productos agrarios europeos son totalmente insuficientes 

y difícilmente beneficiarán a los agricultores y ganaderos valencianos. Por poner un 

ejemplo podemos afirmar que las ayudas que podrán percibir los productores 

valencianos de melocotones y nectarinas van a ser totalmente irrisorias. La UE ha 

acordado conceder 29,7 millones de euros a todos los productores europeos para la 

retirada de ambas frutas y 3 millones más para promoción. Por todo ello La Unió de 

Llauradors, conjuntamente con su organización estatal Unión de Uniones, celebra el 

día 26 de agosto un acto de protesta para reclamar soluciones efectivas ante el 

bloqueo de Rusia a las importaciones de productos agrarios procedentes de la Unión 

Europea al tiempo que denuncian el aplazamiento de la toma de decisiones por parte 

de la Comisión Europea ante este asunto en cultivos como los cítricos, el caqui o la 

granada. 

 

Compromís denuncia también la errática política internacional europea que toma 

decisiones sin tener en cuenta las consecuencias que pueden tener para los miembros 

de la Unión, más allá de Alemania, Francia o el Reino Unido y que habitualmente 

tienen resultados mucho negativos para la agricultura mediterránea y en particular 

para la valenciana. Tampoco podemos mantenernos en silencio mientras Rusia está 

gestionando nuevas condiciones de compra con países que tienen acuerdos 

preferenciales con la Unión Europea. 

 

Por todo lo expuesto, este Ayuntamiento Pleno adopta los siguientes  

 

ACUERDOS 

 

PRIMERO.- el Ayuntamiento de Bonrepòs i Mirambell  insta el Consell a ponerse en 

contacto con la Presidencia del Gobierno del Estado para que realice las acciones 

oportunas ante la Unión Europea para mejorar las ayudas económicas destinadas a 

paliar los efectos del veto ruso a las importaciones europeas en relación a los 

productos agrarios valencianos y en especial para que los cultivos como los cítricos, 

el caqui o la granada se contemplen dentro de estas medidas. 

 

SEGUNDO.- el Ayuntamiento de Bonrepòs i Mirambell insta al Consell a que lleve 

a cabo las acciones oportunas para que el Gobierno del Estado proceda a exigir a la 
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Unión Europea la revisión del cumplimiento de las cláusulas de respeto de los 

derechos humanos que constan en los tratados de terceros países, dejando sin efecto 

estos tratados en el caso de certificarse su incumplimiento. 

 

TERCERO.- el Ayuntamiento de Bonrepòs i Mirambell insta al Consell a que 

solicite del Gobierno del Estado establecer la preferencia europea en la adquisición 

de los productos agrarios ante la actitud de terceros países, que tienen acuerdo 

preferencial con la Unión Europea, y que colaborarán con Rusia. 

 

CUARTO:- el Ayuntamiento de Bonrepòs i Mirambell insta al Consell a que pida al 

Gobierno del Estado que presente las propuestas oportunas ante la Unión Europea 

por intensificar y reordenar las políticas adscritas a la búsqueda y apertura de nuevos 

mercados así como la conservación de los mercados actuales. 

 

QUINTO.- el Ayuntamiento de Bonrepòs i Mirambell insta al Consell a crear una 

mesa de seguimiento del conflicto derivado del veto ruso a las importaciones de 

productos de la Unión Europea en la que esté representado el Consell, las 

organizaciones profesionales agrarias y los grupos políticos de Les Corts. 

 

SEXTO.- El Consell dará cuenta de las gestiones realizadas en Les Corts 

Valencianes en cumplimiento de estos acuerdos en el plazo máximo de treinta días a 

partir de su aprobación.» 

 

5. MOCIÓN COMPROMÍS SOBRE MODIFICACIÓN DE LA LEY 

ELECTORAL 

 

Lee la moción la Sra. Amigó, que copiada dice: 

 

“El gobierno de Mariano Rajoy viene anunciando desde hace unas semanas una 

modificación de la actual Ley Orgánica 5/1985, de 19 de junio, del Régimen 

Electoral General en lo que respecta a las elecciones municipales. Aunque no hay 

aún ninguna propuesta concreta, las diversas informaciones apuntan a, por una parte, 

la elección directa de los alcaldes (de manera automática o con una segunda vuelta) 

y, de otra, y más punzante, la asignación de la mayoría absoluta de los concejales 

correspondientes al partido que obtenga un determinado porcentaje de votos, 

repartiendo los concejales restantes entre las otras formaciones políticas según el 

actual sistema (Ley D’Hondt). 

 

Aunque la práctica totalidad de partidos políticos ha manifestado públicamente su 

rechazo a esa modificación, parece que la intención del PP es aprobarla sea como 

sea, incluso en solitario, contradiciendo las declaraciones realizadas por el Presidente 
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del Gobierno hace escasamente un año (febrero de 2013) en las que aseguraba que 

“nunca modificaré la ley electoral por mayoría, porque creo que hay consensos 

básicos que hay que preservar”.   

 

¿Qué ha cambiado desde entonces? Con independencia que el PP nos ha demostrado 

a ampliamente que no le hace falta ningún motivo para desdecirse de todo y realizar 

justo lo contrario de lo que afirmaba, después de aquellas declaraciones ha habido 

unas elecciones europeas que han evidenciado (como así también lo ponen de relieve 

todas las encuestas sociológicas) el fin del bipartidismo y, con él, el del sistema de 

alternancia en que nos encontrábamos instalados. Es decir, el PP ve seriamente 

amenazada su supremacía electoral, sobre todo en el ámbito municipal. Para 

cualquier partido político democrático la constatación de esa tendencia lo haría 

reflexionar sobre su praxis o sobre su mensaje. El PP, sin embargo, prefiere usar su 

mayoría absoluta para intentar modificar el actual sistema por otro que le sea más 

propicio. Una especie de golpe de estado legal que pervertiría la voluntad de la 

ciudadanía y reduciría su representatividad. 

 

Con todo, aún osan calificar la propuesta como una “regeneración democrática”. 

Coincidimos plenamente en la necesidad de una regeneración. Sin embargo, para ser 

efectiva, debería ir justo en la dirección contraria de lo que se propone. El actual 

sistema electoral cuenta con dos filtros que distorsionan la voluntad popular: por una 

parte, la fórmula de asignación de concejales (la llamada Ley D’Hondt), que premia 

las listas más votadas y castiga las minoritarias, y, de otra, la del 5 % necesario para 

optar a la representación, que deja fuera, a veces, opciones que sí que lo obtendrían 

con un sistema proporcional.  

 

Por todo lo expuesto, proponemos al Pleno la adopción de los siguientes 

ACUERDOS 

 

PRIMERO.- EL Ayuntamiento de Bonrepòs i Mirambell manifiesta su rechazo a la 

modificación de la ley electoral en los términos en que se ha anunciado o en otros 

semejantes que profundicen en la falta de proporcionalidad.  

 

SEGUNDO.- Para conseguir una mayor adecuación a la voluntad democrática de la 

ciudadanía, el Ayuntamiento de  Bonrepòs i Mirambell pide que se modifique la 

actual Ley Orgánica 5/1985, de 19 de junio, del Régimen Electoral General en los 

siguientes aspectos: 

 

 a.- Sustitución del método D’Hondt de asignación por el método Hare 
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 b.- Eliminación de la barrera electoral del 5 % 

 c.- Establecimiento de un sistema de listas abiertas 

 

TERCERO.- Dar traslado de los presentes acuerdos a la Presidencia del Gobierno 

de España, a la Mesa del Congreso de los Diputados y a los portavoces de sus grupos 

políticos, y a la Mesa de las Corts Valencianes y a los síndics de sus grupos 

políticos.” 

 

Abierta deliberación al respecto toma la palabra en primer lugar el Sr. Ramón y 

manifiesta el acuerdo de su grupo con lo propuesto en el primer punto, ya que han 

explicado que con tan poca antelación a la celebración de las elecciones municipales, 

no es el momento de modificar la ley. Añade que sobre el método de asignación de 

representantes, no difieren mucho ambos sistemas y que asimismo podrían debatir 

sobre el tema de listas abiertas. 

 

Seguidamente interviene el Sr. Alcalde y dice que sobre este tema no hay nada 

decidido, que se hizo un anuncio por parte del Gobierno pero que posteriormente 

comunicaron que se ha decidido dejarlo paralizado.  

 

Interviene el Sr. Raga y dice que es un caso similar a la proyecto de reforma de la ley 

del aborto, que si no se hubieran ejercido acciones de oposición, no se hubiera 

conseguido su retirada. 

 

Finaliza el Sr. Alcalde diciendo que su grupo también tenía una moción al respecto 

preparada para presentarla, pero al hacer el anuncio de la paralización, la han 

retirado. 

 

Pasado el asunto a votación, se procede a votar por separado cada uno de los 

acuerdos propuestos, lo que arroja el siguiente resultado: 

 

Primer acuerdo: cinco votos favorables de los/las concejales/as de los Grupos 

Socialista y Compromís y seis votos en contra de los/las concejales/as del Grupo 

Popular. 

Segundo acuerdo: 1 voto favorable de la concejala del Grupo Compromís, 4 

abstenciones de los/las concejales/as del Grupo Socialista y seis votos en contra de 

los/las concejales/as del Grupo Popular. 

Tercer acuerdo: cinco votos favorables de los/las concejales/as de los Grupos 

Socialista y Compromís y seis votos en contra de los/las concejales/as del Grupo 

Popular. 

 

Por lo tanto, queda rechazada la moción. 
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6. MOCIÓN PSOE INSTANDO AL GOBIERNO DE ESPAÑA A 

RECHAZAR LA MODIFICACIÓN DE LA LOREG QUE PROPONE EL PP 

PARA ELEGIR DIRECTAMENTE A LOS ALCALDES Y ALCALDESAS 

Se da cuenta de la moción, que copiada literalmente dice: 

 

« EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

Los medios de comunicación han avanzado estos días la intención del Gobierno del 

PP de seguir adelante con la Reforma de la Ley Electoral para la elección directa de 

alcaldes, aunque no tenga el apoyo del PSOE. El pasado 28 de julio, Pedro Sánchez, 

Secretario General del PSOE, en su entrevista con el Presidente del Gobierno, 

Mariano Rajoy, ya mostró su desacuerdo con la reforma electoral propuesta por el 

Gobierno del PP, trasladando un NO rotundo al cambio de elección de alcaldes, por 

entender que no se pueden proponer cambios de tanto calado sin acuerdo político y a 

pocos meses de las elecciones municipales. 

 

En estos momentos, cuando quedan nueve meses para las próximas elecciones 

municipales esta reforma electoral se plantea por parte del Gobierno de forma 

oportunista y prepotente. La estrategia del PP consiste en lanzar un globo sonda, 

decir que están abiertos al diálogo y acusar al resto de fuerzas políticas de no querer 

alcanzar acuerdos. Entendemos que la política es diálogo, negociación y acuerdo, 

pero también es cumplir las reglas de las que nos hemos dotado democráticamente y 

no modificarlas en base a intereses partidistas. El Gobierno del PP no puede cambiar 

las reglas de juego minutos antes de terminar el partido, por esta razón debe de 

explicar por qué tiene tanta prisa en modificar la Reforma Electoral que afecta al 

régimen municipal.  

 

Todo parece indicar que el miedo a perder alcaldías es el motivo que impulsa la 

reforma que propone el Gobierno de Rajoy. Esta propuesta no es una demanda 

social, ni política, únicamente responde a la petición de los alcaldes del PP que 

quieren perpetuarse en el poder a base de burlar las mayorías democráticas. 

 

En esta ocasión el Gobierno del PP vuelve a menospreciar una vez más a la FEMP 

como entidad representativa del municipalismo en nuestro país. Las mayorías en 

democracia, se construyen negociando, cediendo y compartiendo. 

 

En España nos hemos dotado de un sistema electoral proporcional para dar voz a las 

minorías y para que estas agrupadas y desde el acuerdo político puedan convertirse 

también en mayoría. 
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El PP habla mucho de regeneración democrática, pero ni la conoce, ni la practica. El 

señor Rajoy debería saber que en democracia, el partido mayoritario no puede 

imponerse a la mayoría formada por otras fuerzas políticas, que un 40% no es 

mayoría absoluta, y que 5+2 son más que seis. 

Mientras el PP no tenga claro ese principio democrático, no hay negociación posible. 

 

El PSOE va evitar, con todos los medios a su alcance, que el pucherazo electoral que 

el PP perpetró con la modificación del Estatuto de Castilla- La Mancha se repita de 

nuevo con el sistema de elección de alcaldes. En España, los cambios de sistema 

electoral se han llevado siempre a cabo con consenso, diálogo y a través del pacto, 

justo al contrario de lo que pretende ahora el PP.  

 

En definitiva, no se pueden plantear cambios sobre la elección de los alcaldes 

modificando urgentemente la LOREG, sin acuerdo y a pocos meses de las elecciones 

locales. El Gobierno de Rajoy sigue empeñado en atacar sistemáticamente la 

autonomía local, primero anunció a bombo y platillo su reforma local, que ha sido un 

fracaso absoluto, aprobando la Ley 27/2013, de 27 de diciembre, de racionalización y 

sostenibilidad de la administración local, que vacía de capacidad política y de 

competencias a los Ayuntamientos, y aleja a los ciudadanos y vecinos de las 

entidades locales por el desmantelamiento que se está produciendo de los servicios 

públicos que los municipios prestaban, después el Gobierno anunció la propuesta de 

Ley de demarcación y Planta judicial, que está encima de la mesa del Ministro de 

Justicia, que desvitaliza la actividad judicial de los ayuntamientos que han sido 

cabezas de partido judicial, Y ahora el PP amenaza nuevamente la democracia 

municipal planteando una reforma electoral de forma unilateral para favorecer 

únicamente sus intereses políticos y electorales. 

 

Por todo ello, el Grupo Municipal Socialista en el Ayuntamiento de Bonrepòs i 

Mirambell somete a votación la siguiente MOCIÓN en la que se insta al Gobierno de 

España a: 

RECHAZAR LA MODIFICACIÓN DE LA LOREG QUE PROPONE EL PP PARA 

ELEGIR DIRECTAMENTE A LOS ALCALDES Y ALCALDESAS.» 

 

Abierta deliberación al respecto y tras un breve cambio de impresiones, por cinco 

votos favorables de los/las concejales/as de los Grupos Socialista y Compromís y 

seis votos en contra de los/las concejales/as del Grupo Popular, queda rechazada la 

propuesta. 

 

7. MOCIÓN PSOE PARA VOLVER A SOLICITAR EL ABONO DE LA 

PARTE PROPORCIONAL DEVENGADA DE LA PAGA 

EXTRAORDINARIA DE DICIEMBRE DE 2012 A TODO EL PERSONAL  
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Lee la moción el Sr. Ramón. 

 

Abierta deliberación al respecto, toma la palabra el Sr. Raga y explica que es la 

segunda vez que traen esta propuesta al Pleno, ya que después de aprobarse la 

primera vez, no se ha llevado a cabo el pago, al haberse recibido un escrito de la 

Delegación del Gobierno. 

 

Añade que en estos momentos incluso el gobierno central y la Generalitat Valenciana 

han manifestado que van a proceder al pago del 25% devengado de la paga extra. 

 

El Sr. Alcalde comenta que, dado que parece que en la ley de presupuestos de 2015 

se permitirá el pago, propone sustituir el final de los acuerdos 1 y 2 “antes de que 

finalice 2014” por “en enero de 2015”. 

 

Pasado el asunto a votación, por unanimidad de los/las asistentes, este Ayuntamiento 

Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 

«El Gobierno central, presidido por Mariano Rajoy, en aplicación del Real Decreto 

Ley 20/2012 de 13 de julio sobre medidas para garantizar la estabilidad 

presupuestaria y de fomento de la competitividad, suprimió íntegramente la paga 

extraordinaria del mes de diciembre de 2012 a todos los empleados y empleadas del 

sector público, entre ellos los 

del Ayuntamiento de Bonrepòs i Mirambell. 

 

Los trabajadores afectados y las organizaciones sindicales recurrieron la decisión 

gubernamental de forma masiva y en estos momentos son numerosas las sentencias 

que declaran el derecho de los trabajadores y trabajadoras afectadas a percibir la 

parte proporcional de dicha paga extraordinaria por los días devengados durante el 

período comprendido entre el 1 de junio al 14 de julio de 2012, atendiendo a la 

inconstitucionalidad que supone la aplicación de la retroactividad de dicha 

disposición, puesto que la entrada en vigor del Real Decreto Ley 20/2012 fue el15 de 

julio de 2012.  

 

Dado que todos las administraciones están haciendo efectiva esta devolución o 

anunciando la fecha de hacerla efectiva, claro ejemplo es la Generalitat Valenciana, 

gobernada por el PP, que ha llegado a un acuerdo con los trabajadores para abonar 

esa parte de la paga extra en enero de 2015.  

 

Por todo ello, y como no vemos ninguna excusa para no abonarla, ni escritos de 

Delegación de Gobierno ni ninguna otra, a propuesta del Grupo Municipal Socialista, 

el Pleno de la Corporación acuerda y reitera instar al órgano competente: 
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1. Abonar los días devengados del 1 de junio de 2012 al 14 de julio de 2012 

(ambos inclusive) correspondientes a la paga extraordinaria de diciembre 2012, a 

todos los funcionarios y funcionarias del Ayuntamiento de Bonrepòs i Mirambell en 

enero de 2015.  

2. Abonar los días devengados del 1 de julio de 2012 al 14 de julio de 2012 (ambos 

inclusive) correspondientes a la paga extraordinaria de diciembre 2012, a todo el 

personal laboral del Ayuntamiento de Bonrepòs i Mirambell en enero de 2015.  

3. Que se informe a todos los beneficiarios de este acuerdo plenario.» 

 

8. INFORMES DE PRESIDENCIA 

El Sr. Alcalde informa sobre los siguientes asuntos: 

 

- Sobre las Resoluciones de Alcaldía 19/14 a 22/14 

- Sobre la ampliación del horario de atención en pediatría a partir del mes de 

octubre. 

- Sobre la ampliación del servicio de enfermería en una persona de apoyo para 

extracciones y revisiones pediátricas. 

- Sobre el pago de la deuda pendiente de la Generalitat con el colegio.  

- Sobre el cumplimiento de los plazos previstos en la ampliación de las aulas del 

colegio. 

 

9. INFORMES ÓRGANOS SUPRAMUNICIPALES 

No se presenta ningún informe. 

 

10. RUEGOS Y PREGUNTAS 

En primer lugar toma la palabra el Sr. Raga que efectúa las siguientes preguntas: 

 

- Pregunta en qué momento se encuentra el proceso de selección del secretario del 

ayuntamiento? El Sr. Alcalde le responde que está finalizado. 

Añade que entre las Resoluciones de Alcaldía que se les han hecho llegar, está la 

correspondiente a la finalización del proceso. 

- Pregunta por la noticia aparecida en prensa sobre las deficientes condiciones del 

local donde se instaló el puesto sanitario durante la celebración de la fiesta de bous al 

carrer.  

Le responde el Sr. Alcalde que no tenían autorización del ayuntamiento para instalar 

ese puesto sanitario allí, que para ello había contratada una ambulancia medicalizada. 

Añade que la policía no les abrió la puerta del local.  

Responde el Sr. Raga que es la policía local la que tiene que dar el permiso para la 

utilización del local y que antes de la celebración del festejo hay que hacer una 

revisión y posteriormente dar la autorización para su desarrollo una vez se 
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comprueba que cumple con los requisitos. Que sabe que en la revisión entraron 

todos, los miembros de la peña y la policía local y solicita el informe policial al 

respecto. 

La Sra. Trives dice que si creen que tienen algo que denunciar que lo hagan, pero que 

el ayuntamiento en ningún momento dio la autorización. 

- Pregunta sobre la gestión del campo de fútbol, si ya se ha elaborado el pliego de 

condiciones para la concesión. El Sr. alcalde le responde que se va a gestionar 

directamente por el ayuntamiento.  

El Sr. Raga pregunta asimismo por la gestión del bar del recinto, a lo que el Sr. 

alcalde le responde que, de momento, no se tiene prevista la apertura del bar. 

El Sr. Raga apunta que hace unos días alguien entró en el recinto del bar, que estaba 

la puerta abierta, a lo que el Sr. Alcalde responde que habrá que colocar un candado 

y la Sra. Trives dice que si los pueden identificar los que estuvieran allí y los vieron, 

que lo hagan. 

El Sr. Raga dice que entonces se cometió una ilegalidad y el Sr. Alcalde añade que 

en ese bar no se ha llevado a cabo el proceso de concesión de la actividad, por lo que 

no podría abrir. 

Pide informe al Sr. secretario sobre la apertura del bar. Le respondo yo, el secretario, 

que no puedo informar sobre algo de lo que no tengo constancia. 

Interviene el Sr. Laguna y dice que parece que la oposición prefiere que las 

instalaciones estén en una situación de abandono total, a lo que el Sr. Raga le 

responde que el campo de fútbol se cerró cuando era concejala de Deportes la Sra. 

Amparo Ros. La Sra. Soriano pide respeto, que parece que les incomoden sus 

observaciones, a lo que el Sr. Raga añade que él puede preguntar todo lo que crea 

oportuno.   

- Pregunta el Sr. Raga sobre la propuesta de sanción mediante un acuerdo de la 

Junta de Gobierno Local a un miembro de la Agrupación de Voluntarios de 

Protección Civil, debida a un mensaje de wasap en un grupo privado. El Sr. Alcalde 

le responde que hay cuatro compañeros de la agrupación que se han quejado del 

comportamiento de esta persona. Que el grupo de wasap tiene como finalidad el 

contacto de los miembros para tratar asuntos de trabajo y esta persona no guardó el 

debido respeto en sus comentarios, por lo que se decidió amonestarlo según lo 

estipulado en el reglamento, por falta grave. 

El Sr. Raga pregunta si se ha abierto expediente y dice que hay un error en el nº del 

artículo, que no es el art. 45 el que enumera los motivos de sanción, y que por qué se 

propone la sanción antes de darle audiencia. El Sr. alcalde le responde que sí que se 

ha abierto plazo de audiencia. 

El Sr. Raga dice que en el procedimiento ha de intervenir el Jefe de la Agrupación y 

le responde el Sr. Alcalde que se ha seguido el mismo procedimiento que en una 

sanción efectuada en la anterior legislatura. Insiste el Sr. Raga  en que en el art. 30.4 
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del Reglamento dice que quien propone la sanción a un miembro es el Jefe de la 

Agrupación, por lo que no se ha cumplido con el procedimiento estipulado.  

- Pregunta si hay alguna novedad en el proceso de investigación por la 

desaparición y posterior aparición de una pistola del armero policial. El Sr. Alcalde 

le responde que la investigación la está llevando a cabo la Policía Judicial. 

- Pregunta, sobre el incidente de una llave y la taquilla de la Policía Local, si se ha 

adoptado alguna medida. Le responde el Sr. Alcalde que no, que los policías son 

adultos.  

- Pregunta sobre la moción aprobada en el pleno anterior sobre las posibles 

repercusiones de la Sentencia del Tribunal Supremo 2159/2014 en la aplicación de 

los valores catastrales y del IBI en los terrenos pendientes de desarrollar 

urbanísticamente. El Sr. Alcalde le responde que ya se ha recibido la respuesta y que 

se la hará llegar. 

- Pregunta por las reuniones que se llevaron a cabo sobre la escuela de la 

Rondalla. Le responde el Sr. Alcalde que están estudiando la formación de la escuela 

de educandos. 

- Finalmente, ruega nuevamente se le facilite el informe sobre los gastos e 

ingresos de las fiestas de 2013. El Sr. Laguna le responde que cuando terminen las 

fiestas de este año, le facilitará los informes. 

 

Seguidamente, toma la palabra la Sra. Amigó que efectúa las siguientes preguntas: 

 

- Pregunta, sobre el expediente de nombramiento del nuevo Juez de Paz, que se 

les dijo que se les facilitaría informe acerca de que las personas presentadas no son 

militantes de ningún partido político. 

- Pregunta a la  concejala de Educación si sabe algo de los fondos del Banco Europeo de 

Inversiones para mejora de centros de enseñanza. 
- Ruega se traduzcan todas las mociones que presentan al pleno, tanto el PSOE 

como Compromís, a los dos idiomas. 

- Sobre la rescisión del contrato con el anterior gestor del campo de fútbol, 

pregunta si ha habido algún problema con él. Le responde el Sr. Alcalde que los 

niños se estaban borrando, y de dos equipos que se habían formado, sólo quedaba 

uno.  

Pregunta la Sra. Amigó quién entrena ahora a los niños y se le responde que Víctor 

Añón y que los padres parece que están contentos. Añade que, en caso contrario, se 

hubiera acabado cerrando el campo de fútbol. 

Dice la Sra. Amigó que ahora falta estudiar el tema del bar. Le responde el Sr. Raga 

que se podría hacer una concesión, a lo que contesta el Sr. Alcalde que el problema 

es que allí no hay cocina, que si alguien vende alimentos que no han de manipularse, 

no necesita licencia de bar. 
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- Pregunta sobre el acuerdo de la Junta de Gobierno Local sobre la aprobación de 

los pliegos de condiciones para la concesión de tres salas de la primera planta del 

edificio multifuncional para la realización de actividades educativas. Solicita copia 

de las bases y el Sr. Alcalde le responde que se le enviarán. 

Añade la Sra. Amigó que este proceso es para trasladar la biblioteca y la utilización 

de las salas del primer piso, pero pregunta si todas las salas de las segunda planta se 

van a dedicar a las asociaciones municipales, ya que sabe que hay varias que han 

solicitado local.  

- Sobre el tema de la Agrupación de Protección Civil, dice que algunos 

voluntarios han dicho que si los superiores no les respetan, es que ellos tampoco 

merecen respeto, y que ellos merecen todos los respetos porque son voluntarios. 

Pregunta cómo se ha podido llegar a este extremo. Le responde el Sr. Alcalde que se 

molestaron porque no pudieron utilizar el coche para ir a la Tomatina de Buñol, pero 

que pudieron ir con otros coches y que se les pagó la gasolina y el almuerzo. 

Dice la Sra. Amigó que se sancionará a un voluntario con suspensión de medio año. 

Plantea la posibilidad de solucionarlo de otro modo. La Sra. Trives dice que han 

intentado hablar con él.  

El Sr. Raga pregunta si han dejado de asistir en algún servicio, a lo que el Sr. Alcalde 

le responde que no, pero que lo hacen a su manera. Que el malestar ha surgido a raíz 

de negarles la utilización del coche porque lo necesita la policía. La Sra. Amigó 

piensa que no se debe consentir que la policía se vea envuelta en estas desavenencias, 

y hace hincapié en que la Agrupación de Protección Civil está formada por 

voluntarios que realizan una estupenda labor. Cree que estas situaciones crean 

malestar y, a lo mejor, pidiendo disculpas se podría solucionar. 

Pregunta el Sr. Raga que por qué hace unos meses se intentó cambiar al Jefe de 

Protección Civil, a lo que le responde el Sr. Alcalde que no se ha producido ninguna 

actuación en ese sentido. El Sr. Raga solicita una reunión junto con la Sra. Amigó 

para saber si al Sr. Ogando se le ha ofrecido la jefatura de la agrupación. Responde la 

Sra. Trives que se está haciendo una política sucia. 

 

Y no habiendo más asuntos que tratar, el Sr. Alcalde levantó la sesión, siendo las 

veintidós horas, de todo lo cual, como secretario, doy fe. 

 

El alcalde                                El secretario 

 

 

 

 

 

Fernando Traver Sanchis                  Carlos Hinarejos Pereira 


